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صنعت و تجارت

کمبود نقدینگی برای خرید کود مشکل 
اصلی پیش روی گندم کاران

رئیس بنیاد ملی گندم کاران کشــور گفــت: بنابر آمار 
تاکنون سطح زیرکشــت نسبت به ســال قبل کاهشی 
نداشته که امیدواریم برنامه ۶ میلیون هکتار محقق شود.
به گزارش اقتصادسرآمد، عطااله هاشمی درباره آخرین 
وضعیت سطح زیرکشت گندم اظهار کرد: بنابر آخرین 
آمار تاکنون ۶۵ درصد کشت در استان های شمال غرب 
و غرب اعــم از آذربایجان شــرقی، آذربایجان غربی، 
کردستان، اردبیل، کردستان، کرمانشاه و همدان صورت 
گرفته است.او با اشاره به اینکه کشــت در استان های 
جنوب و جنــوب غرب در حال آغاز اســت، افزود: با 
توجه به آنکه سطح زیر کشت نسبت به سال قبل کاهشی 
نداشــته اســت، امیدواریم برنامه ۶ میلیون تنی کشت 
محقق شود.هاشمی ادامه داد: بارندگی های اخیر برای 
مزارع دیم استان های شــمال غرب مناسب بوده که با 
استمرار این روند خودکفایی محقق می شود.رئیس بنیاد 
ملی گندم کاران با اشاره به مشکلات کشت گندم پیش 
روی کشاورزان بیان کرد: در حال حاضر عدم استفاده از 
کودهای فسفاته و پتاسه تنها مشکل حوزه کشت گندم 
اســت چرا که به دلیل نبود نقدینگی لازم، برخی کشت 
ها بدون استفاده از کودهای فســفاته و پتاسه صورت 
می گیرد.او با تاکید بر کشت قراردادی گفت: در کشت 
قراردادی از طرف بازرگانی دولتی، نهادهای پشــتیبان 
و مجریان غیردولتی، قرار اســت نهاده های کاشت را 
در اختیار کشــاورزان قرار بدهند که امیدواریم هر چه 
زودتر عملیاتی شود.به گفته این مقام مسئول، در تمامی 
استان ها بنیاد ملی گندم کاران با همکاری سازمان جهاد 
کشاورزی جلسات کشــت قراردادی را برگزار کردند 
که نتیجه این جلســات تامین نهاده های کشاورزان در 
زمان کاشــت بیمه محصولات و تامین نقدینگی مورد 
نیاز است که امیدواریم این موضوع محقق شود.او با بیان 
اینکه خودکفایی مجدد گندم دور از انتظار نیست، گفت: 
اگر شرایط بارندگی همانند ســال ۹۸ باشد، وضعیت 
تولید بهتر خواهد بود چرا که کشت دیم صد درصد به 
بارندگی و شرایط آب و هوایی بستگی دارد. هاشمی در 
واکنش کشــاورزان به مصرف کودهای فسفاته و پتاسه 
بیان کرد: مصرف کود اوره همراه با فســفاته و پتاسه از 
جمله موضوعات تخصصی و فنی است که کارشناسان 
زراعت بســته به موقعیت زمان، مــکان و آب و هوایی 
توصیه می کنند، به طوری که در برخی اســتان ها کود 
فســفاته کمتری باید مصرف شــود و در برخی مواقع 
کود اوره همراه با فســفات و پتاس باید صورت گیرد.
رئیس بنیاد ملی گندم کاران کشور در پایان تصریح کرد: 
کارشناسان جهاد کشــاورزی و نظام مهندسی به دنبال 
افزایش کیفیت و راندمان تولید هستند، هر چند موضوع 
نقدینگی در میزان اســتفاده از کود و ســایر نهاده های 
کشاورزی اثر گذار است، اما به هرحال مجریان دولتی 

باید به وظایف خود عمل کنند.

معاون وزیر صنعت:
رشد 11 درصدی تولید صنعت لوازم خانگی 

بزرگ در نیمه نخست 1400
معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن از رشــد ۱۱ 
درصدی در تولید صنعت لوازم خانگی بزرگ در ســال 
جاری خبرداد و گفت: خودبــاوری و خوداتکایی در 
صنعت لوازم خانگی شــکل گرفته اســت.به گزارش 
اقتصادسرآمد، مهدی صادقی نیارکی در نشست بررسی 
و تبادل نظر درباره مســائل روز صنعــت لوازم خانگی 
افزود: صنعت لوازم خانگی در ســال ۹۶ نزدیک به ۱۱ 
میلیون دستگاه تولید داشت که عمده آنها تحت لیسانس 
برندهای خارجی در کشور تولید می شد که پس از اعمال 
تحریم ها این رقم به هشــت میلیون دستگاه در سال ۹۷ 
کاهش پیدا کرد.وی با اشــاره به تکیه بر توان داخلی و 
توســعه ظرفیت برندهای ملی، گفت: در سال های قبل 
خودباوری و نگاه به ظرفیت های درون تقویت و توان 
فنی مهندسی بازپروری شد و در ســال ۹۹ عدد تولید 
ما به ۱۵ میلیون دستگاه در ســال رسید.صادقی نیارکی 
خاطرنشان کرد: امسال نیز تولید ۱۶ میلیون و ۵۰۰ هزار 
دســتگاه انواع لوازم خانگی برنامه ریزی شــده است و 
رصد وضعیت تولید لوازم خانگی بزرگ در نیمه نخست 
امسال رشــد حدود ۱۱ درصدی را نشان می دهد.وی 
بیان داشت: همچنین شــاهد افزایش سرمایه گذاری در 
این بخش از ســوی بنگاه های فعال هستیم.معاون امور 
صنایع وزارت صنعت تاکید کرد: لازم اســت نیازهای 
بازار برآورده و حقوق مصرف کننــدگان از نظر قیمت 
و کیفیت از سوی تولیدکنندگان این بخش بیش از پیش 
رعایت شــود.وی  گفت: ســرمایه گذاری های زیادی 
در این حوزه در دو سال گذشــته هم در حوزه تولید و 
هم در حوزه توســعه و تعمیق ساخت داخل قطعات و 
مجموعه ها اتفاق افتاده که اقدام بسیار اقدام مبارکی است 
و باید تداوم یابد.به گزارش ایرنا، بررسی آمار عملکرد 
تولیدکنندگان لوازم خانگی در بخش لوازم خانگی بزرگ 
از ابتدای امسال تا پایان شهریورماه حاکی از رشد تولید 
ماشــین لباس شــویی و یخچال و فریزر و افت تولید 
تلویزیون در هم سنجی با پارسال است.در حالی که در 
۶ ماهه ابتدایی سال گذشــته ۴۹۵ هزار و ۲۰۰ دستگاه 
ماشین لباس شویی در کشور تولید شده بود، این آمار در 
سال جاری با رشد ۳۵.۱ درصدی به ۶۶۸ هزار و  ۹۰۰ 

دستگاه رسید.

گروه مانع زدایی از تولید - نسرین صفربیرانوند - سمیه 
محمودوند متولد۵۹ و ساکن معمولان است، این کارآفرین 
جوان با روحیه جهادی و پشتکار زیاد توانسته با راه اندازی 
تولیدی پوشاک برای سی نفر به طور مستقیم و بیست نفر به طور غیر 
مستقیم شــغل ایجاد کند، این کارآفرین برتر به صادرات خارج از 

کشور هم نیم نگاهی دارد.
محمودوند متاهل و داری دو فرزند اســت و از شــانزده ســالگی 
فعالیت های خود را در عرصه های مختلفی از جمله فرهنگی شروع 
کرده، در مقطعی به  بــه عنوان مربی در کمیته امداد مشــغول بوده، 
اما بعدها اقدام به تأســیس آموزشــگاه و مجتمع فنی و حرفه ای در 

معمولان می کند.
پس از سیل ۹۸ به دلیل شرایطی که بر شــهر حاکم می شود به فکر 

راه اندازی کارگاه تولیدی پوشاک می افتد و کار را شروع می کند.
با وی که تســهیل گر ســپاه اســت و روحیه جهادی بالایی دارد، 
گفت وگویی انجام داده ایم، امیدواریم صحبت های وی مشوقی باشد 

برای بانوانی که به دنبال شغل و درآمد زایی هستند.
از راه اندازی کارگاه تولیدی بگویید، چه شد که به این سمت رفتید؟

پس از سیل ۹۸ ، تقاضا برای کار در حوزه پوشاک زیاد شد، و همین 
باعث شــد به فکر تولیدی در معمولان بیفتم، دوست داشتم کاری 

انجام بدهم.
طبقه بالای منزل را بــه کارگاه اختصــاص دادم و کار را با یه چرخ 
خیاطی شروع کردم ، اما کم کم با درآمدزایی اقدام به خرید چرخ های 
بیشتری کردم و امروز  سی نفر به طور مستقیم و بیست غیر مستقیم 

مشغول هستند.
چرا پوشاک را انتخاب کردید؟

من در رشته فرش و تابلو فرش هم فعالیت دارم، و حتی به خارج از 
کشور هم صادر می کنم ، اما تقاضا برای پوشاک بیشتر بود از طرفی 

خودم هم در ابن زمینه تجربه و استعدادهایی داشتم.
برای راه اندازی کارگاه از ارگان یا نهادی کمک گرفتید؟

خیر، حتی یک ریال وام نگرفتم صفر تا صد را با هزینه خودم شروع 
کردم.

به نظر می رسد بیشــتر افرادی که در کارگاه مشغول هستند، بانوان 
هستند؟

بله، بیشتر زنان بدسرپرســت و بی سرپرست هستند که برای کسب 
درآمد فعالیت می کنند.

از کارتان راضی هستید، یعنی در حوزه ســفارش و بازار با مشکلی 

مواجه نیستید؟
من به واســطه ارتباطی که با ارگان های مختلفی دارم، همیشه سعی 
میکنم سفارش داشته باشــم کارگاه روزانه و در دو شیفت صبح و 

عصر فعال است.
ما علاوه بر تامین نیاز معمولان و شهرستان پل دختر نیاز استان و حتی 
دیگر اســتان ها از جمله تهران را هم تامین می کنیم، به عنوان نمونه 

لباس سپاه استان اکنون در تولیدی ما انجام می شود.
اکنون بالای چهار هزار تولید داریم، در حال حاضر هم سفارشات 
هفت تیر تهران را انجام می دهیم، تنها تولیدی در شهرستان پل دختر 

است که به طور مداوم فعالیت دارد.
الان برش کار من کمتر از شش میلیون تومان درآمدش نیست بقیه هم 

کمتر از یک و نیم میلیون تومان، خدا را شکر راضی هستیم.
در کارگاه از افراد دارای مدرک استفاده می کنید؟

نه افراد مبتدی هم می توانند مشغول شوند، کارگاه ما آموزش صفر 
تا صد را داریم، یعنی وقتی ببینیم کسی برای کار  انگیزه دارد توسط 
مربی فنی حرفه ای آموزش می بینید و مدرک فنی حرفه ی هم برایش 
صادر و وارد کار می شــود، در واقع کارگاه ما هم آموزشگاه هست 

هم تولیدی.
از سختی های کار بگویید.

کارآفرینی با شعار محقق نمی شــود، نمی دانید چقدر سختی و زجر 
کشیدم تا به اینجا رسیدم، برای فعالیت در حوزه تولید و کار آفرینی 
باید از همه چیزت بگذری، دستگاه های اداری کمک نمی کنند گاهی 

هم حاشیه ها سنگ جلوی پایت می گذارند، اما من ادامه دادم.
وقتی می دیدم چند نفر از قبال این کارگاه درآمدی کســب می کنند، 
زنانی که گاهی هیچ کس را نداشتند تحمل من را در مقابل سختی ها 

بیشتر می کرد.
باور کنید گاهی خسته می شــوم از کار و به فکر این میفتم که کار را 
رها اما زمانی که حقوق بچه ها را واریز می کنم و خوشــحالی را در 
چهره شان میبینم خســتگی از تنم بیرون می رود و همین مرا به ادامه 

کار مصمم می کند.
البته اینکه همســرم پا به پای من آمده و همراهم بوده هم در غلبه بر 

مشکلات بی تاثیر نبوده است.
نکته دیگر اینکه کارگاه طبقه بالای منزل هست و همین خود کمک 

بزرگی کرده است تا من به امورات زندگیم هم برسم.
به نظر می رسد شما از روحیه جهادی برای کار برخوردار هستید؟

بله، من تسهیل گر ســپاه هستم و برای اشــتغال زایی به روستاهای 
مختلفی ســر می زنم، در بحران کرونا روزانه پنج هزار ماسک تولید 
می کردیم در  سه شــیفت، دوخت لباس های بیمارستانی را هم در 

دستور کار  داشتیم، حتی سردار کشکولی هم از کارگاه بازدید کرد.
به نظر شما برای لازمه کارآفرینی چبست؟

انگیزه ، پشــتکار و علاقه نقش مهمی در موفقیت کارآفرین دارند، 
چون اگر علاقه نباشد شکست در انتظارت هست.

من همانطور که گفتم تسهیل گر ســپاه هستم،  و علاوه بر رشته های 
هنری در کشاورزی و دامداری هم کارهایی انجام می دهم، به زنان 
روســتا می گویم اگر از خودتان درآمدی داشته باشید لذت دیگری 
دارد، اینکه حاصل دسترنج و زحمات خود را استفاده کنی به مراتب 

شیرین تر است.
باید تلاش کنی و در رشته مورد علاقه فعالیت خود را آغاز کرد، و پله 
پله کار را پیش برد من از اول که شروع کردم ، تعداد چرخ و نیروی 
کارم کم بود اما توانستم با انگیزه و پشــتکار علاوه بر افزایش نیرو 

امکانات را هم بیشتر کنم.
هدف نهایی شما در حوزه کارآفرینی چیست؟

اینکه اشتغال را به بالای صد نفر برســانم، هدفم این است که سوله 
بزرگی را راه اندازی و افراد زیادی را مشغول کنم.

اما یکی از اهداف دیگر که به دنبال فراهم کردن زیرساخت های آن 
هستیم صادرات است، من نگاهم به صادرات خارج از کشور است، 
شلوار اسلش های تولیدی را می توانیم به کشورهای عراق و کویت 

صادر کنیم این را به جدیت دنبال می کنم .

بانوی کارآفرین با روحیه جهادی: نگاهم به صادرات است

کارآفرینی با شعار محقق نمی شود

تولید

نایب رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی ایران اظهار 
داشت: از بیش از یک سال گذشته جلسات زیادی با سازمان تامین اجتماعی 
داشتیم. جلسات کمیســیون اصلاح آیین نامه ها توســط نمایندگان سازمان 
تامین اجتماعی و نمایندگان بخش خصوصی برگزار می شــود.به گزارش اقتصادسرآمد، 
اصغر آهنی ها در مورد مشکلات ایجاد شــده توسط تامین اجتماعی برای فضای کسب و 
کار در کشور اظهار کرد: ما در شرایطی هســتیم فضای عمومی کشور باید فضای تولید و 
رفع موانع باشد، رتبه ایران در فضای کســب و کار رتبه مناسبی نیست و بین ۱۲۵ تا ۱۳۰ 
است. شاهد هستیم که برای دلالی در کشور مشکل خاصی وجود ندارد اما از طرف دیگر 
کسی که سرمایه گذاری کرده و ایجاد اشتغال می کند؛ هر روز با یکی از دستگاه های کشور 
درگیر اســت.وی افزود: بیمه، بانک، مالیات و ... در کنار هم باعث می شود که دست های 
تولید بسته شود. بسیاری از کسانی هم برای رفع موانع مســئولیت دارند، حاضر نیستند 
که چندان درگیر شــوند و سعی می کنند یک نوع دیپلماســی اداری انجام داده و موانع را 
برطرف کنند. مشکلاتی که با این نهادها داریم نشان از این دارد که بخش های مختلف هر 
یک سیاست گذاری جدا دارند؛ تا زمانی که این سیاست گذاری ها هماهنگ و در هم تنیده 
نشود نمیتوانیم مشکلات راحل کنیم. میزان شکایت ها در هیئت ها و دیوان ها نشانگر همین 
ناهماهنگی در سیاســت گذاری بوده و باعث بی انگیزگی برای سرمایه گذاری در کشور 
می شود. از آنجا که قدرت رفع موانع برای سرمایه گذاری در کشــور ایجاد نشده طبیعتا 
سرمایه گذار خارجی هم حتی اگر میدان باز شود وارد کشور نمی شود.آهنی ها گفت: تامین 
اجتماعی به عنوان یک مولفه خود سیاست گذاری کرده، خود اجراییه صادر و اجرا می کند. 
متاسفانه در سال های گذشته دولت ها بدهی های سنگین به تامین اجتماعی دارند و از طرف 
دیگر مصوبات مجلس باعث ایجاد تعهد برای صندوق تامین اجتماعی شد و منابع آن را هم 
تامین نکرد. هر روز مشکلات اقتصادی سازمان تامین اجتماعی افزایش یافته است. بنابراین 
سازمان تامین اجتماعی ضمن اینکه خدمات خود را کاهش داده مشکلات عدیده ای را هم 
برای فعالان اقتصادی ایجاد کرده اســت. این عامل بسیار در تولید مهم است.نایب رییس 
کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: مراجع رسیدگی 
کننده به این موضوع هم هیئت های بدوی و تجدید نظر هستند که اکثر اعضای آن از سازمان 
تامین اجتماعی هستند. طبیعتا مرجع حقوقی برای رسیدگی به این موارد نیست. حتی اگر 
نمایندگان دیگر نظر مخالف داشته باشــند از آنجا که اکثریت از سازمان تامین اجتماعی 
هستند نتیجه حاصل نمی شود.وی اضافه کرد: از بیش از یک سال گذشته جلسات زیادی 
با سازمان تامین اجتماعی داشتیم. جلسات کمیسیون اصلاح آیین نامه ها توسط نمایندگان 
سازمان تامین اجتماعی و نمایندگان بخش خصوصی برگزار می شود. توانستیم با همکاری 
یکدیگر موانعی را مرتفع کنیم. قدم های مثبتی برای رفع مشــکلات برخی از کارفرمایان 
برداشته شده اما هنوز راه زیادی دارد تا مشکلات رفع شود. امیدواریم بتوانیم در این بخش 

خاص موانع را به کمترین حالت ممکن برسانیم.

رئیس اتاق اصناف ایران گفت: راه اندازی نرم افزار بازرســی هوشمند و ثبت 
تخلفات صنفی در محل واحد صنفی را با همکاری سازمان تعزیرات حکومتی 
و وزارت صمت به مرحله اجرا در می آوریم.به گزارش اقتصادسرآمد، سعید 
ممبینی در خصوص نشست با وزیر دادگستری و معاونان این وزارتخانه که روز گذشته 
در محل وزارت دادگستری برگزار شد، اظهار کرد: این دیدار در راستای بررسی موانع و 
چالش های اصناف پیرامون موضوع تنظیم بازار با توجه به ماموریت های مشترک برگزار 
شــد. وزارت دادگســتری از طریق ســازمان تعریزات حکومتی در حوزه تنظیم بازار با 
اصناف همکاری های مشترکی حول محور بازرســی و نظارت و جلوگیری از تخلفات 
صنفی دارد.رئیس اتای اصناف ایران افزود: علــی رغم توفیق در اجرای طرح های بزرگ 
نظارتی به ویژه در دوره مبارزه با کرونا، دو طرف با احصاء برخی مشــکلات و موانع، بر 
افزایش همکاری تاکید دارند. موضوعی که لازمه آن، تبادل نظر و گفت و گو بین این دو 
نهاد از بخش خصوصی و دولت طی جلسات منظم است.وی ادامه داد: راه اندازی نرم افزار 
بازرسی هوشــمند و ثبت تخلفات صنفی در محل واحد صنفی یکی از مواردی است که 
اتاق اصناف ایران در نظر دارد با همکاری سازمان تعزیرات حکومتی و وزارت صمت به 
مرحله اجرا در آورد. از جمله مزایای راه اندازی این نرم افزار، رصد اقدامات بازرســان و 
گزارش گیری سریع از روند بازرسی است.رئیس اتاق اصناف ایران افزود: متاسفانه دولت 
طی سال های اخیر، علی رغم دستور صریح قانون در تبصره ۷ ماده ۷۲ قانون نظام صنفی از 
پرداخت سهم یک سومی اصناف از درآمدهای حاصل از جرائم صنفی پرهیز کرده است و 
هیچ گونه حمایتی از بازرسان اتحادیه ها و اتاق های اصناف که تخصصی ترین بازرسان به 
لحاظ شناخت از کالا و خدمات هستند، نمی شود. پیگیری این موضوع را بارها از وزارت 
صمت خواستار شده ایم و در جلسه روز گذشته نیز بر مشــکلات ایجاد شده به موجب 
عدم تخصیص این بودجه به اتاق اصناف ایران را در وزارت دادگستری تشریح کردیم.وی 
گفت: از دیگر موارد مطروحه در این نشســت، عدم دسترسی تشکل های صنفی به نتیجه 
پرونده های متشکله از تخلفات صنفی است. به این معنا که اگرچه بازرسان اصناف با وجود 
محدودیت شدید منابع مالی، در کشــف تخلفات با دولت همکاری می کند اما از نتیجه 
پرونده ها و میزان جرائم اختصاص یافته مطلع نمی شوند. به عبارت بهتر، اصناف حتی از 
میزان دقیق سهم یک سومی خود )مطابق تبصره ۷ ماده ۷۲ قانون نظام صنفی( آگاه نیستند. 
این در حالی است که همکاری و اعتماد بین دولت و بخش خصوصی باید دو طرفه باشد. 
ما انتظار داریم در مقابل همکاری با دستگاه های نظارتی که البته بر اساس تکلیف قانونی 
انجام می دهیم، به همان نسبت، دولت نیز با تشکل های صنفی همکاری کند.ممبینی اظهار 
کرد: آموزش و تقویت هیات های رسیدگی به تخلفات صنفی از دیگر پیشنهادات ارائه شده 
در این نشست بود. در واقع نمایندگان اصناف در این هیات ها باید از قوانین قضا آگاهی 
بیشتری یابند و در مقابل نمایندگان دادگستری نیز باید از موضوعات صنفی بیش از پیش 

مطلع شوند تا پرونده ها با کیفیت و دقت بالاتری بررسی شود.

رییس دانشگاه ارومیه گفت: کارخانه لبنیات این دانشگاه که سال ۱۳۵۸ راه اندازی اولیه 
شده و راکد مانده بود، پس از ۴۲ سال دوباره فعالیت خود را با ظرفیت فرآوری روزانه 
۱۰ تن شیر از سر گرفت.به گزارش اقتصادســرآمد از روابط عمومی دانشگاه ارومیه، 
رحیم حب نقی با اشاره به راه اندازی دوباره کارخانه لبنیات دانشگاه ارومیه بعد از ۴۲ 
سال اظهار داشت: این کارخانه با ســرمایه گذاری دانشگاه ارومیه و همکاری بخش خصوصی بار 
دیگر راه اندازی شده است.رییس دانشگاه ارومیه با اشاره به ظرفیت این کارخانه بیان کرد: تولیدی 
لبنیات دانشگاه ارومیه با ظرفیت دریافت و فرآوری روزانه ۱۰ تن شیر هم اکنون در حال بهره برداری 
اســت.وی اضافه کرد: برای راه اندازی دوباره این کارخانه نزدیک به ۳۰ میلیارد ریال هزینه شده 
است.حب نقی با اشــاره به همکاری بخش خصوصی در راه اندازی این کارخانه و دستگاه های 
فرآوری شیر،  بیان کرد: بسیاری نظر به این داشتند که بعد از ۴۲ سال رکود، راه اندازی دوباره این 
کارخانه لبنیات غیرممکن است ولی دانشگاه ارومیه با کمک بخش خصوصی موفق به راه اندازی 
آن شد.وی بسترسازی جهت آموزش دانشجویان و تربیت نیروی های کارآفرین و استفاده علمی از 
امکاناتِ موجود، تولید محصولات لبنی  و ایجاد تعامل با مجموعه های لبنیِ استان و منطقه، اجرای 
پروژه های تحقیقاتی - کاربردیِ مورد نیاز صنعت و تدوین دانش فنی برای محصولات جنبی را از 

جمله مهم ترین اهداف دانشگاه ارومیه در راه اندازی دوباره این  کارخانه دانست.

 60 گلخانه تا پایان سال در چهارمحال و بختیاری 
وارد مدار تولید خواهد شد

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری گفت: در حال حاضر 
۱۹ تا ۲۰ هکتار گلخانه در حال ساخت می باشــد و تعداد گلخانه ها به ۶۰ گلخانه در 
استان می رسد.به گزارش اقتصادسرآمد، شهرکرد ابراهیم شیرانی در آیین افتتاح گلخانه 
گل رز در شهر ناغان گفت: این پروژه دارای دو هزار و ۲۰۰ متر مکعب سطح مفید کشت 
می باشد و محصول آن گل شاخه بریده رز با سیستم هیدروپونیک است.مدیر امور باغبانی سازمان 
جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری افزود: تســهیلات پرداختی به سرمایه گذار این پروژه یک 
میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان بوده و ۵۰۰ میلیون تومان نیز آورده خود متقاضی می باشــد که برای 
پنج نفر به طور غیرمســتقیم و سه نفر به صورت مستقیم اشــتغالزایی کرده است.وی با بیان اینکه 
ساخت وساز پروژه از ابتدای سال جاری آغاز شــده و طی چند ماه گذشته به بهره برداری رسیده 
است، ادامه داد: در مجموع کل استان ۳۶ هکتار گلخانه سبزی، صیفی، گل شاخه بریده و توت فرنگی 
در حال فعالیت اســت که از ابتدای ســال جاری تاکنون ۵/۲ هکتار گلخانه به بهره برداری رسیده 
است.شیرانی اظهار داشت: ۱۹ تا ۲۰ هکتار گلخانه دیگر در حال ساخت می باشد که برخی از این 
پروژه ها تا ۱۰۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و تا پایان سال به مجموعه گلخانه ها اضافه می شود 
و تعدا گلخانه ها به ۶۰ گلخانه در استان می رسد. وی در پایان گفت: بیشترین محصول کشت شده 

در گلخانه ها سبزی، فلفل، خیار و گوجه می باشد که فلفل به خارج از استان  نیز صادر می شود.

فضای عمومی کشور باید فضای تولید و رفع موانع باشد
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هوشمند می شوند 

با بسترسازی آموزش و تربیت نیروی های کارآفرین 
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